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原发性乳糜性心包积液淋巴回流障碍的直接淋巴管造影和MSCT表现

Direct lymphangiography and MSCT manifestations of lymphatic return disorder of primary chylopericardium
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中文摘要:

      目的 探讨直接淋巴管造影(DLG)和MSCT诊断乳糜性心包积液淋巴回流障碍的价值.方法 回顾性分析9例乳糜性心包积液的DLG及造影后MSCT资料;7例伴乳糜胸,其中1例伴乳糜痰

接受胸导管梗阻解除术.结果 9例DLG和MSCT均表现为胸导管出口梗阻;5例合并心包区反流,其中4例通过扩张的支气管纵隔干反流.8例接受胸导管出口梗阻解除术,术后病情好转.结论 

和MSCT可显示原发性乳糜性心包积液胸导管及属支异常,并能显示心包腔与淋巴系统的异常交通,后者可能是治疗的关键.

英文摘要:

      Objective To explore the diagnosis value of direct lymphangiography (DLG) and MSCT in lymphatic return disorder of primary chylopericardium. Methods DLG and post-procedure MSCT of 9 
patients with primary pericardium were retrospectively analyzed, in which 7 accompanied by chylothorax, 1 accompanied by chyloptysis, and 8 underwent thoracic duct exploration. Results All 9 
patients appeared thoracic duct exit obstruction on DLG and MSCT, with 5 pericardial reflux, including 4 from dilated bronchomediastinal trunk. Pericardial effusion released in 8 patients had thoracic duct 
exit occlusion removing. Conclusion DLG and MSCT can detect the abnormality of thoracic duct and accessory lymphatic channels in primary pericardium as well as abnormal communication between 
pericardial cavity and lymphatic system, which may be crucial for therapy.
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